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Protokół z Zebrania Wiejskiego Sołectwa Połomia 

z dnia 25 września 2023 r. 

 
Zebranie odbyło się w sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Połomi, rozpoczęło się o 
godz. 18.00. W Zebraniu wzięło udział 54 mieszkańców, co stanowiło niezbędne quorum. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Pkt. 1 Otwarcie Zebrania 

Zebranie otworzyła i zebranych przywitała Sołtys Sołectwa Połomia, Pani Mirosława 
Piechaczek. Stwierdziła, że Zebranie jest prawomocne, władne podejmować uchwały. 
Oprócz mieszkańców Sołectwa w zebraniu uczestniczyli: Wójt Gminy Pan Mirosław 
Szymanek, Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk, Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 
Liśnikowski, Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Tomasz Mrowiec, Sekretarz Gminy Pani 
Joanna Szymańska, Skarbnik Pani Małgorzata Gąsior, Dyrektor ZS-P w Połomi Pani Urszula 
Wrońska, Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu w Mszanie Pan Adam Antończyk, Radni z 
sołectwa Połomia, członkowie Rady Sołeckiej i pracownicy Urzędu Gminy. 

Pkt. 2. Wybór przewodniczącego i sekretarza Zebrania 

Na Przewodniczącego Zebrania Pani Sołtys zaproponowała Pana Błażeja Tatarczyka. Innych 
propozycji nie zgłoszono. W głosowaniu Zebranie jednogłośnie wybrało Pana Błażeja 
Tatarczyka na Przewodniczącego. 
Na sekretarza Zebrania Pani Sołtys zaproponowała Panią Mirosławę Książek-Rduch. Innych 
propozycji nie zgłoszono, mieszkańcy jednogłośnie zaakceptowali kandydaturę.  
 
Przewodniczący Pan Błażej Tatarczyk odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Zebrania i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Wybór przewodniczącego i sekretarza Zebrania. 
3. Fundusz Sołecki na 2024 rok. 
4. Wolne głosy i wnioski.  
5. Zakończenie posiedzenia  

i poddał go pod głosowanie. Zebranie jednogłośnie przyjęło porządek obrad.  
Przewodniczący podał, że pkt. 1-2 zostały zrealizowane i przeszedł do kolejnego punktu 
obrad. 

Pkt. 3. Fundusz Sołecki na 2024 rok 

W tym punkcie Sołtys Mirosława Piechaczek poinformowała, że kwota funduszu sołeckiego 
na 2024 rok wynosi 63.857 zł. Propozycją Rady Sołeckiej jest, aby środki te przeznaczyć na 
wykonanie oświetlenia płyty boiska sportowego w Połomi. Z boiska korzysta bardzo wielu 
mieszkańców, głównie dzieci oraz dorośli sportowcy. Oświetlenie pozwoli im trenować na 
boisku również w godzinach wieczornych.  
W tym temacie głos zabrał Pan Adam Antończyk, Dyrektor Ośrodka Sportu, który na boisku 
prowadzi treningi z grupami młodzieżowymi. Powiedział, że w okresie jesienno-zimowym, 
gdy prędko robi się ciemno, oświetlenie na boisku pozwoliłoby przeprowadzać treningi na 
miejscu, w Połomi, zamiast dojeżdżać na boisko treningowe w Gogołowej. Odpowiadając na 
pytania z sali, Pan A. Antończyk dodał, że w klubie trenuje ok. 100 dzieci. 
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Na uwagę Wójta Gminy, czy płyta boiska nie ucierpi na skutek wzmożonych treningów, o co 
zwykle boją się sportowcy, Pan Dyrektor odpowiedział, że boisko byłoby eksploatowane 
tylko wówczas, gdy pogoda i warunki na murawie na to pozwalają. 
 
Przewodniczący Zebrania poprosił mieszkańców o zgłaszanie innych propozycji. Zgłoszono:  

− Mieszkaniec, Pan Stanisław Woryna, zaproponował przycięcie lub usunięcie szpaleru 
tui obok szkoły, które są już bardzo nieestetyczne. 

Dyrektor szkoły Pani Urszula Wrońska powiedziała, że dużo krzewów zostało już przyciętych. 
Te wzdłuż płotu są w przyszłości do usunięcia. Na razie jednak trwa termomodernizacja 
szkoły i na tym warto się skupić. 
W tym temacie głos zabrał Wójt Mirosław Szymanek – powiedział, że propozycja mieszkańca 
jest warta uwagi, ale urząd gminy ma jeszcze plany przebudowy obecnego betonowego 
boiska przy szkole. Przy tej okazji ma zostać na nowo zagospodarowany cały teren szkolny, 
co będzie okazją do usunięcia nieestetycznych krzewów. 
Pan S. Woryna wycofał swoją propozycję. 

− Mieszkaniec Pan Stanisław Wilk zgłosił propozycję zakupu kosiarki-traktorka dla 
szkoły w Połomi. Obecnie duży obszar trawiasty jest koszony dwoma ręcznymi 
małymi kosiarkami. 

Po dyskusji stwierdzono, że traktorek przy obecnym ukształtowaniu terenu nie będzie w 
pełni wykorzystany. O takim sprzęcie można będzie pomyśleć po zmianie zagospodarowania 
terenu przy szkole. 

− Pan Czesław Rduch, Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Połomi, zaapelował o 
przeznaczenie środków z funduszu sołeckiego na doposażenie straży. Zwrócił uwagę, 
że OSP Połomia zajęła właśnie I miejsce w Powiatowych Zawodach Sportowo-
Pożarniczych w Wodzisławiu, chciałaby się rozwijać, ale brakuje bardzo wielu rzeczy. 
Przedstawił listę potrzeb sprzętowych strażaków, między innymi konieczność zakupu 
nowego umundurowania typu nomex, a także butów i hełmów, ponadto kamery 
termowizyjnej i sprzętu szkoleniowego dla drużyn młodzieżowych. Wartość 
koniecznego wyposażenia Prezes ocenił na 45 tysięcy złotych. 

Wynikła dyskusja na temat faktycznej sytuacji sprzętowej OSP. Wójt Gminy zauważył, że na 
spotkaniach Zarządu Gminnego Związku OSP nie padały tak kategoryczne stwierdzenia, iż 
straż nie ma jak funkcjonować, bo brakuje sprzętu. Zwrócił uwagę, że strażacy mają nową 
remizę, nowy samochód gaśniczy, a inne wyposażenie, choć może nie spełnia wszystkich 
oczekiwań, jest systematycznie uzupełniane w miarę posiadanych środków. Potwierdziła to 
Pani Kamila Szybowska – pracownik Urzędu Gminy zajmujący się sprawami obrony cywilnej – 
jednostka OSP w Połomi spełnia wymogi Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego. Co do 
kamery termowizyjnej – taki sprzęt na pewno by się przydał, ale nie jest wymogiem. 
Strażak, Pan Szymon Dembek powiedział, że kamera jest bardzo potrzebna, coraz więcej jest 
pożarów samochodów elektrycznych, fotowoltaiki, kominów – są to pożary ukryte, których 
źródło ma zidentyfikować właśnie kamera. Koszt kamery termowizyjnej to ok. 9.000 zł. 
Po dalszej dyskusji Pan Wójt zaproponował Radzie Sołeckiej, aby podzielić kwotę funduszu 
pomiędzy potrzeby sportowców i strażaków. Zapytał Dyrektora GOS-u, czy to pomoże w 
treningach. Pan Adam Antończyk odpowiedział, że tak, ale w przypadku treningu wszystkich 
grup nie zmieszczą się na połowie boiska. 
Pan Wójt zadał pytanie obecnemu na Zebraniu inspektorowi ds. inwestycji – Panu Markowi 
Małkowi – czy jest możliwe wybudowanie oświetlenia tylko na połowie boiska. Pan Małek 
potwierdził, że można tak zrobić. 
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Przewodniczący Zebrania poddał pod głosowanie kolejno dwie propozycje w sprawie 
podziału środków z funduszu sołeckiego: 

1. przeznaczyć całą kwotę 63.857 zł na budowę oświetlenia płyty boiska sportowego w 
Połomi  

Wyniki głosowania: „przeciw” – 31,  „za” – 18, „wstrzymało się” – 5.  
Propozycja nie została przyjęta. 

2. przeznaczyć kwotę 40.000 zł na budowę oświetlenia części boiska sportowego w 
Połomi i kwotę 23.857 zł na zakup sprzętu i wyposażenia ochrony indywidualnej dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Połomi 

Wyniki głosowania: „za” – 50, „przeciw” – 1, „wstrzymało się” – 3.  
Propozycja została przyjęta. 
 
Przewodniczący Zebrania odczytał treść uchwały w sprawie wniosku o zaplanowanie 
przedsięwzięć w budżecie Gminy Mszana na rok 2024 ze środków Sołectwa Połomia w 
ramach funduszu sołeckiego: 
§ 1. Wnioskuje się do Rady Gminy Mszana o uwzględnienie w budżecie Gminy na 2024 rok  
w ramach środków funduszu sołeckiego zadań: 
1. Budowa oświetlenia części boiska sportowego w Połomi – kwota 40.000,00 zł, 
2. Zakup sprzętu i wyposażenia ochrony indywidualnej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Połomi – kwota 23.857,00 zł. 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Sołtysowi Sołectwa Połomia. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
i poddał ją pod głosowanie. 
Wyniki głosowania: „za” – 53, „przeciw” – 0, „wstrzymał się” – 1.  
Uchwała została podjęta. Uchwała nr 1/2023 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Pkt. 4. Wolne głosy i wnioski 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad, Przewodniczący Zebrania poinformował, że w 
tegorocznym funduszu sołeckim pozostały niewykorzystane środki z zadania „Działalność 
kulturowa Sołectwa”. Jest to kwota 2.235 zł. Aby te środki nie przepadły, należy je 
przeznaczyć na jakieś zadanie do zrealizowania jeszcze w tym roku.   
Sołtys Mirosława Piechaczek w imieniu Rady Sołeckiej zaproponowała, aby kwotę tę 
przeznaczyć na zakup drobnych sprzętów i urządzeń na Krytą Pływalnię w Połomi. Dyrektor 
GOS poinformował, że przyda się taki sprzęt jak makarony, deski do pływania itp. 
Innych propozycji nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Zebrania odczytał treść uchwały w sprawie zmiany przeznaczenia środków z 
funduszu sołeckiego w 2023 roku: 
§ 1. Dokonać zmiany przeznaczenia zaplanowanych przedsięwzięć w budżecie Gminy na rok 
2023 w ramach środków funduszu sołeckiego, przyjętych Uchwałą nr 1/2022 Zebrania 
Wiejskiego Sołectwa Połomia z dnia 26 września 2022 r. w następujący sposób: 
Przeznaczyć kwotę 2.235 zł, pozostałą z zadania: Działalność kulturowa Sołectwa na zadanie: 
„Zakup sprzętów i wyposażenia na Krytą Pływalnię w Połomi” - 2.235 zł. 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Sołtysowi Sołectwa Połomia. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
i poddał ją pod głosowanie. 
Wyniki głosowania: „za” – 54, „przeciw” – 0, „wstrzymał się” – 0.  
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Uchwała została podjęta. Uchwała nr 2/2023 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Następnie głos zabrali przedstawiciele Spółdzielni Energetycznej „Nasza energia” w Mszanie -  
Pan Janusz Buda i Pan Paweł Jarząbek. Przybliżyli mieszkańcom funkcjonowanie spółdzielni i 
zachęcili do przystępowania do niej. Spółdzielnia ma na celu uzyskiwanie taniej energii. 
Powstała w 2021 roku jako pierwsza na Śląsku i druga w Polsce. Obejmuje swoim zasięgiem 
gminy Mszana, Godów i Świerklany. Dla członków (prosumentów) proponuje rozliczenia, 
które pozwolą na odzyskanie do 100% wyprodukowanej energii z systemu fotowoltaicznego. 
Do spółdzielni mogą przystąpić zarówno mieszkańcy już posiadający fotowoltaikę, jak 
również zainteresowani nią oraz innymi odnawialnymi źródłami energii. Spółdzielnia będzie 
sięgać po środki unijne na budowę nowych instalacji, więc istnieje możliwość pozyskania 
dofinansowania dla przyszłych spółdzielców. Koszt 1 udziału w spółdzielni nie jest wysoki – to 
100 zł. Spółdzielnia chce przeprowadzić za pośrednictwem strony internetowej gminy 
wstępną ankietę dla osób zainteresowanych przystąpieniem do programu. 
Wynikła dyskusja na temat OZE i możliwości różnych źródeł pozyskiwania tańszej energii. 
Przedstawiciele spółdzielni poinformowali, że każdy zainteresowany mieszkaniec może się do 
nich zwrócić z pytaniami. 
 

Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

− Pani Monika Mrozek zadała pytanie, czy po wprowadzonych zmianach w systemie 
odbioru odpadów, który spowodował zmniejszenie ilości odpadów, jest szansa na 
obniżenie stawki za odbiór śmieci? 

− Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk poinformował, że gmina ogłosiła już przetarg na wybór 
firmy, w dniu jutrzejszym ma nastąpić otwarcie ofert.  Na ustalenie nowej stawki będzie 
miało wpływ wiele czynników, niestety większość niezależnych od gminy: rosnące ceny 
energii, paliwa, płacy i wiele innych. Gmina prowadzi wiele działań mających na celu 
uszczelnienie systemu – zostały wprowadzone Karty PSZOK, wybudowano wagę, wkrótce 
zostanie otwarty nowy PSZOK. 

− W tym temacie Wójt Mirosław Szymanek dodał, że przetarg został ogłoszony wcześnie, 
aby w razie bardzo wysokich ofert było możliwe przeprowadzenie kolejnego. Oferty firm 
są zawsze wielką niewiadomą. W bieżącym roku gmina zrezygnowała z tak zwanej „akcji 
wystawka” czyli zbiórki odpadów wielkogabarytowych, która generuje duże koszty, ale 
stawka i tak okazała się wysoka. Po uwagach mieszkańców i dyskusjach na komisjach 
Rady Gminy postanowiono przywrócić w Regulaminie „akcję wystawka” dla wygody 
zwłaszcza starszych mieszkańców. Przetarg pokaże, jak będą się kształtować koszty. 

− Mieszkanka, Pani Stefania Adamczyk, złożyła wniosek o załatanie dziur w nawierzchni na 
parkingu przed cmentarzem.  

− Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk zwrócił uwagę, że parking jest własnością parafii. 

− Mieszkanka zwróciła uwagę, że korzystają z niego nie tylko mieszkańcy przyjeżdżający do 
kościoła czy na cmentarz, ale jest również wykorzystywany podczas dożynek i innych 
wydarzeń. Jest to teren w centrum, który stanowi pewną wizytówkę. 

− Pan Z-ca odpowiedział, że Gmina rozpatrzy ten wniosek, czy będzie można go zrealizować. 

− Mieszkaniec, Pan Mirosław Pukowski zadał pytanie, czy Gmina naprawi schody 
wejściowe do starej szkoły. 

− Z-ca Wójta odpowiedział, że na ten remont Gmina szuka środków zewnętrznych. Zostały 
złożone 2 wnioski do programu„Zabytek+”. Gmina otrzyma dofinansowanie na remont 
zabytkowej plebanii, gdzie także zaczynają pojawiać się pęknięcia. Niestety, na remont 
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„starej szkoły” na razie środków nie udało się pozyskać, ale Gmina złożyła wniosek  w 
drugiej edycji programu „Zabytek+”. 

− Pan M. Pukowski bardzo negatywnie ocenił nadzór nad inwestycjami gminnymi. Zwrócił 
uwagę na problemy w budynku remizy strażackiej – zaciekający dach na wieży, 
odpadające płytki  w łazienkach i garażu. Stwierdził, że pracownik nadzoru chyba w ogóle 
nie pojawia się w terenie.  

− W odpowiedzi Wójt Gminy podkreślił, że insp. nadzoru jest obecny na wszystkich 
realizowanych obecnie inwestycjach. Przypomniał, że budowy w ramach rewitalizacji 
centrum Połomi  były prowadzone już ponad 10 lat temu, na usterki ma wpływ wiele 
czynników. Wszędzie zdarzają się źle wykonane prace, również w domach prywatnych. 
Zgłaszane usterki na obiektach zawsze były i są na bieżąco naprawiane.  

− Pan Adam Antończyk, Dyrektor GOS, który jest zarządcą obiektów w centrum Połomi 
poinformował, że dach na wieży remizy został już zabezpieczony papą, do połowy 
listopada będzie remont klatki schodowej i płytek w garażu. Prace w łazienkach są 
planowane w przyszłym roku.  

− Głos zabrał Pan Marek Małek, inspektor ds. inwestycji w Urzędzie Gminy Mszana. 
Stwierdził, że w terenie jest większość swojego czasu pracy, a także przed i po godzinach 
pracy. W urzędzie pracuje od 2016 roku i odpowiada za te inwestycje, które nadzorował.   

− Dobry nadzór nad prowadzoną aktualnie termomodernizacją Szkoły Podstawowej w 
Połomi potwierdziła Dyrektor Urszula Wrońska. 

− Z-ca Wójta Pan B. Tatarczyk przypomniał, że rewitalizacja była zgłaszana do 
dofinansowania kilkanaście lat temu, na podstawie prowizorycznego planu funkcjonalno-
użytkowego. Przed przystąpieniem do projektowania były prowadzone konsultacje ze 
strażakami i sportowcami, aby obiekty jak najbardziej odpowiadały ich potrzebom. 
Wprowadzono m.in. zmiany w konstrukcji dachu.  

− Pan Wójt dodał, że aktualnie Gmina prowadzi inwestycje o wartości 21 mln złotych. 
Bardzo łatwo jest pewne rzeczy krytykować, gdy nie trzeba nic robić. Przy takich głosach 
czasem nachodzi refleksja, że lepiej nic nie robić, wtedy nie jest się narażonym na krytykę.  

Wynikła dalsza dyskusja. 
 
Dalej głos zabierali: 

− Na głos z sali o wyczyszczenie zarośniętych chodników na ulicy Wolności i uzupełnienie 
niedziałającego oświetlenia ulicznego Z-ca Wójta poinformował, że firma Tauron 
prowadzi przegląd oświetlenia przed sezonem jesienno-zimowym. Natomiast Gmina 
stale interweniuje w Zarządzie Dróg Wojewódzkich o porządkowanie poboczy i rowów 
wzdłuż ulicy Wolności. Udało się odmulić rowy i przepchać niedrożne studzienki oraz 
zebrać namuł z pobocza na dużym odcinku od Świerklan do ul. Szkolnej. Natomiast na 
początkowym odcinku drogi na razie te prace nie będą robione, ponieważ jest planowana 
budowa chodnika od nowego ronda w Mszanie w kierunku Dolanku. Chodnik wraz z 
uporządkowaniem pobocza jest zadaniem Zarządu Dróg Wojewódzkich, które Gmina 
będzie współfinansować, ponieważ ZDW w innym przypadku nie podejmuje się 
inwestycji.  

− Mieszkaniec, Pan Mirosław Pukowski zadał pytanie, czy i jakie działania podjęła Gmina w 
celu szukania oszczędności na energii elektrycznej i gazie. 

− Pan Z-ca Wójta odpowiedział, że w okresie, gdy ceny za energię i inne media 
poszybowały do góry, został w Urzędzie Gminy powołany zespół ds. minimalizacji zużycia 
energii we wszystkich obiektach gminnych. Kierownicy jednostek zostali zobowiązani do 
podjęcia działań w swoich placówkach. Ograniczono oświetlenie mniej używanych 
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pomieszczeń, wyłączono część sprzętów. Ponadto od lat gmina prowadzi szersze 
działania mające na celu zmniejszenie zużycia energii poprzez m.in. modernizację 
oświetlenia ulicznego, wprowadzanie oświetlenia led i nowoczesnych kotłów grzewczych 
w remontowanych obiektach, np. na basenie w Połomi jest silnik kogeneracyjny, który 
odzyskuje energię. Energię elektryczną Gmina zakupuje w ramach większej grupy 
zakupowej. Szukaniem źródeł tańszej energii jest też przystąpienie Gminy do Spółdzielni 
Energetycznej. 

− Podsumowując temat, Sekretarz Gminy Pani Joanna Szymańska poinformowała o 
ogłoszonych niedawno wynikach analizy w ramach przeprowadzonego badania 
benchmarkingowego (porównanie wskaźników wśród samorządów) - analiza 
porównawcza gmin, miast i powiatów na terenie całej Polski wykazała, że w 2022 roku, w 
stosunku do roku poprzedniego, średni wskaźnik oszczędności energii elektrycznej 
wyniósł 8,45%, natomiast w Gminie Mszana wyniósł on 19,49%. Złożyły się na to 
wcześniej omówione działania w Urzędzie Gminy i jednostkach. 

 
Nie było więcej pytań i głosów.  

Pkt. 5. Zakończenie posiedzenia 

Po wyczerpaniu porządku obrad, o godz. 20.00, Przewodniczący Zebrania Pan Błażej 
Tatarczyk zakończył Zebranie Wiejskie. 
 
 
         Protokołowała:                                                                   Przewodniczący Zebrania: 
 
Mirosława Książek – Rduch                                                                Błażej Tatarczyk 


